
Spørgsmål om etablering af plejeboliger på 
Søvangsgården 

Spørgsmål stillet af Anders Wolf Andresen d. 19. april (mail) 

Har administrationen overvejet at etablere 8 ekstra plejeboliger på 

Søvangsgården? 

Administrationen har siden 2016 undersøgt forskellige muligheder for at 

bygge flere plejeboliger, herunder 8 plejeboliger på Søvangsgården.  

I takt med, at prognoserne har vist et stigende behov for flere plejeboliger, 

er det samlet set vurderet, at det er mest hensigtsmæssigt at bygge 60 nye 

plejeboliger, som er placeret i sammenhæng med eksisterende 

plejeboliger. Derfor besluttede Kommunalbestyrelsen d. 30. november 

2021 at principgodkende, at der bygges 132 plejeboliger i Strandmarkens 

Fritidscenter, hvor af 72 boliger er eksisterende pladser på 

Strandmarkshave Plejehjem, som flyttes, idet plejehjemmet lukkes,  

og de 60 boliger er nye boliger.  

Set i lyset af tidsperspektivet for byggeriet i Strandmarkens Fritidscenter, 

var der i efteråret 2022 fornyet dialog mellem forstanderen på 

Søvangsgården og centerchefen i Sundhed & Ældre omkring en evt. 

udvidelse. På dette tidspunkt gav forstanderen udtryk for, at 

Søvangsgården ikke ønsker udvidelsen.   

Spørgsmål stillet af Marie-Louise Peschardt Jørgensen d. 17. april 

(mail) 

Er det muligt at placere en midlertidig pavillon på Søvangsgården? 

Administrationen har indtil nu undersøgt, at det er muligt at placere en 

midlertidig pavillon på Cirkusgrunden, Brandgrunden på Enghøj og 

Multihuset. Hvis Kommunalbestyrelsen godkender, at Hvidovre Kommune 

lejer i alt 24 boliger hos et pavillonfirma, vil administrationen gå i dialog med 

Søvangsgården samt undersøge øvrige mulige placeringer. 
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